
PÉNTEK, 2000. APR. 14. SZEGED 5 

csörög a Pannon GSM 

K e d v e s Olvasó ink! K ö z é r d e k ű problé-
m á i k a t , é s z r e v é t e l e i k e t , t a p a s z t a l a t a i k a t 
ezen a héten Rafai G á b o r újságíró m u n k a -
társunkkal oszthatják meg, aki munkana-
pokon reggel 8 és 10 óra között , vasárnap 
14 és 15 ó r a közöt t f o g a d j a h ívása ikat a 
0 6 - 2 0 9 - 4 3 2 - 6 6 3 - a s r á d i ó t e l e f o n - s z á m o n . 
Elveszett és talált tárgyakat kereső olvasó-
ink i n g y e n e s h i r d e t é s b e n t e h e t i k k ö z z é 

mondanivalójukat. Hirdetésfelvétel 8 é s 18 óra között a 06-
80-820-220-as zöld ( ingyenes) s zámon, il letve személyesen a 
Sajtóházban és a hirdetőirodáinkban. 

Gázos válasz. Minapi 
csörögös panaszosunk ész-
revételére válaszolt a Dégáz 
Rt. kommunikációs osztály-
vezetője, Hackl Mónika. A 
Füij utcában lakó olvasónk 
azt sérelmezte, hogy két he-
te nem tud kiállni autójával, 
mert a gázvezeték építése 
miatt hatalmas munkagödör 
tátong kapuja előtt. A „gá-
zos" válaszból kiderül: az 
MVK Kft. a Dégáz Rt. 
megbízásából halaszthatat-
lan rekonstrukciós munká-
kat végez ezen a területen. 
Az illetékesek a panasz 
megjelenésének napján in-
tézkedtek, hogy a telefonáló 
háza előtt lévő árokra átjá-
rót fektessenek, s ezúton is 
elnézést kérnek az okozott 
kellemetlenségekért. 

Parkolóproblémák. J. 
Andrásné kocsijáról már 
másodszor lopták le a dísz-

tárcsákat, miközben a Cora 
áruházban vásároltak, a 
négy eltulajdonított alkat-
rész negyvenezer forintjuk-
ba került. Ráadásul alig ta-
lálták meg az áruház biz-
tonsági őreit. Olvasónk úgy 
gondolja, azért vannak ott, 
hogy folyamatosan járőröz-
zenek és megakadályozzák 
a lopásokat. Telefonálónk 
úgy véli, be kellene keríteni 
és jobban őrizni a vásárlók 
érdekében a parkolót. 

Kátyúk. Hattyastelepen, 
a medencés kikötőhöz ve-
zető útszakasz első három-
száz méterén már nem lehet 
közlekedni, mert 30-40 
centi mély kátyúk teszik 
tönkre az arra haladó 
járműveket - telefonált 
Tóth Jenő nevű olvasónk. 

• i l l n a a l . • 

Divatszínház 
a régi Hungáriában 
Munkatársunktól 

Szeged egyik patinás épü-
lete, a régi Hungária Szálló 
Wlterme ad otthont a Szege-
di Divatszínház és a New 
Elité Models újabb közös 
produkciójának április 15-én 
este nyolc órakor. 

A műsor első részében 
trendcégek kollekcióit is-
mertetik meg a nézőkkel 
(Gianfranco, Ferre, Joop, 
Hervé, Persona, Morgan, Sa-
xoo), a második „felvo-
násban" a fiatal magyar di-
vattervezők ötletgazdagságá-
ról győződhetnek meg az ér-
deklődők. - A tavaszi divat-
bemutató a természetről 

szól, mely minden elemében 
a virágokhoz kapcsolódik, 
teret engedve a természettel 
való eggyé válásnak - nyi-
latkozta Varga Rita, a bemu-
tató rendezője. Mint el-
mondta, a divatszínház alap-
ja a fejlődést megalapozó 
energia, amely csak úgy vá-
lik hitelessé, ha a kollekció-
kat pergő, dinamikus helyze-
tekben láthatják a nézők. 

A „Flowers" elnevezésű 
divatszínházi bemutatóra az 
Időzóna Óraszalon üzletei-
ben (Kárász utca, Tesco áru-
ház), valamint a műsor előtt 
a helyszínen lehet jegyet 
venni. 
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Nagykörút 
f és a Sándor utca sarkán, j 

3 helyiségből álló iroda 
udvari kocsibeállási 

lehetőséggel és egy db, 
20 nm-es garázs 

[ hosszabb távra K I A D Ó . ( 
Érdeklődni: Varényi Zoltánné 

és Kálló Szilárd ügyvezetőknél. 

Telefon: 62-490-690, 
62-491-189 munkaidőben. 

Tőzsdei jelentés 
Csütörtökön a bessz határozta m e g a befektetők magatartását 

a tőzsdén. A B U X záróértéke 9682 pont lett ( -103 pont). A Vlatáv 
árfolyama továbbra sem tudott stabilizálódni és újabb 2,7 °-o -ot 
veszített értékéből. A Kékkúti papírjait érintő fontos bejelentés 
szerint a Perner S.A. 9,23 S-ra emelte vételi ajánlatát. A Pick IAS-
szabvány szerinti üzleti eredménye 9,3%-kal lett magasabb az 
előzetesen közöltnél. A tengerentúli korrekció továbbra sem 
fejeződött be a Nasdaq-on. ezért a tőzsdék közeljövője 
meglehetősen bizonytalan. A német fogyasztói árindex márciusi 
0,2°o-os növekedése 27 hónapos inflációs csúcsot jelent és az 
ECB újabb kamatemelését válthatja ki. A z amerikai termelői 
árindex márciusi l°o-os emelkedése ugyan a vártnál magasabb 
lett, de a maginfláció csak 0,1%-os növekedést mutatót. A 
kiskereskedelmi eladások pedig 1 ,4%-kai növekedtek .. 

Ré®vényneve Zqióoi Záróin 
változás változás (%) 

BORSODCHEM 10 3 1 5 1 0 4 0 0 - 5 0 - 0 , 4 8 
ÉGIS 1 3 1 9 5 1 3 9 7 0 6 2 0 4 , 6 4 
ANTENNA 12 6 0 0 12 5 0 0 - 3 5 0 - 2 , 7 2 

MAT.AV 2 1 8 9 2 1 4 9 - 6 0 - 2 , 7 2 

MEZŐGÉP 1 9 7 5 1 9 6 5 - 1 5 - 0 , 7 6 
MOL 5 2 5 0 5 3 0 0 0 0 , 0 0 
OTP 14 5 0 0 14 5 9 5 - 4 5 - 0 , 3 1 
PICK 11 4 8 0 11 5 4 0 - 6 0 - 0 , 5 2 

JTLCHTER 17 3 2 5 1 6 9 9 5 - 3 7 0 - 2 , 1 3 
TVK 4 9 0 5 4 9 6 0 1 0 0 , 0 0 

IDINAINVEST 
I T Ő Z S D E Ü G Y N Ö K S É G A T . 

Tel.: (62) 450 (HH) Szeged Takaréktár u.l. 
Szegedi képviselete a Tisza-Iitvest Kft. 

Ötvenéves az építőipari 

Ünnepel 
akképzés 

Vedres 
Nóvák István város i 

főépítész megnyitójával 
t e g n a p e l k e z d ő d t e k a 
Vedres István Építőipari 
S z a k k ö z é p i s k o l a 5 0 
éves jub i l eumának ün-
nepi p rogramja i . Az is-
kolát szombaton 11 órá-
tól a s p o r t c s a r n o k b e l i 
díszünnepségen köszön-
ti dr. Bartha László pol-
gármester is. 

Egy kissé megállt az idő 
tegnap a Vedres István 
Építőipari Szakközépiskolá-
ban. Míg az ötvenesztendős 
alma mater udvarán a mai 
diákok mérték össze focitu-
dásukat a mai tanárokkal, a 
folyosókat öregdiákok régen 
emlegetett diáktörténetei töl-
tötték be: a jubileumát ün-
neplő Vedres néhány napra 
egyszerre lett a múlt és a je-
len iskolája. 

A Vedres tulajdonképpen 
egyike azoknak az iskolák-
nak, amelyek épülete eleve 
iskolának készült, hiszen 
1893-ban a városba telepített 
ítélőtábla elhelyezése miatt a 
főreáliskolának költöznie 
kellett a Dugonics térről. 
Szeged városa ekkor ajánlot-
ta fel a Horváth Mihály utca 
és a Deák Ferenc utca sarkán 
lévő telket, s Meixner Ká-
roly tervei alapján itt épült 
fel a háború után megszünte-
tett reálgimnázium. A Ved-
res elődjét Állami Ipari 
Gimnázium néven alapítot-
ták 1949-ben, s az iskola 
építészeti tagozata nőtte ki 
magát 1972-ben, a szakkép-
zési reform idején építőipari 
szakközépiskolává. 

Az ezredfordulós új szak-
képzési modell beiktatása 
már olyan helyzetben találta 
a Vedrest, hogy Szegeden és 

Török Tibor nyugalmazott matematika tanár (középen), aki 40 évig tanított 
a Vedresben, és az 1971-75-ös évfolyam öregdiákjai az iskola udvarán. 

(Fotó: Schmidt Andrea) 

vonzáskörében évtizedek óta 
egyedüliként neveli ki az 
építőipari szakembereket. 
Az iskola jelenleg az új 
szakképzési rend szerint 
működik, ami azt jelenti, 
hogy a 9. és 10. évfolyam a 
szakközépiskolai tanulmá-
nyok orientációs szakasza, a 
következő két év pedig 
előkészíti a tulajdonképpeni 
szakképzést. 

A Vedres hatása akkor 
érezhető igazán, ha az iskola 
egykori végzettjei össze-
gyűlnek. Dobó László igaz-
gató maga sem tudja kí-
vülről látni a régi és a mai 
iskolát, hiszen a szakközép-
iskola diákja volt. Az ötven-
éves évforduló megünneplé-
se egyébként nemcsak örö-
met, hanem meglepetéseket 
is hozott, hiszen ahogy ha-
ladt előre a szervezés, és ter-
jedt el a jubileum híre, egyre 

több szegedi építőipari szak-
emberről „derült ki", hogy a 
Vedresben végzett (az iskola 
diákja volt többek között a 
városi és a területi főépítész 
is...). . 

- A szakoktatás más ma, 
mint korábban bármikor 
volt, hiszen az új rendszer 
szerint egyre inkább kitoló-
dik életkorban, és az érettsé-
gi utánra kerül a szakképzés 
jelentős része. A nevelés és 
a közismereti tárgyak oktatá-
sa azonban változatlan, és a 
Vedres munkája ugyanazt az 
igényességet követi ma is, 
mint korábban - mondotta 
az idők változásáról az isko-
la igazgatója. 

Hogy az intézmény „ma-
radandó" alkotás lett, a kisu-
gárzó szellemiség mellett az 
iskola otthona is jelzi. Az 
épületen az utóbbi tíz évben 
födémcserétől fűtéskor-

szerűsítésig, illetve a mo-
dern építészeti oktatáshoz 
szükséges számítógépes 
géppark létesítéséig sok vál-
tozás történt, teljes felújítás 
azonban nagyon régen volt. 
A városképi jelentőségű 
épület rekonstrukciós tervei 
már készen vannak, csupán 
az anyagi eszközök hiányo-
sak, s a Vedresben remélik, 
az évforduló hozzásegíti az 
iskolát és alapítványát to-
vábbi segítséghez is. 

A most 50 éves iskola 
szép jubileumi évkönyvet és 
CD-t, valamint emlékérmet 
adott ki erre az alkalomra. 
Az ünnepi műsor ma az is-
kolában, szombaton pedig az 
Újszegedi Sportcsarnokban 
folytatódik, ahol 11 órától 
dr. Bartha László polgár-
mester is köszönti az ün-
neplőket. 

Panek József 

Fél évvel ezelőtt egyetlen 
éjszaka alatt kipakolt a pa-
tinás szegedi cukrászda, a 
Virág tulajdonosa, Szer-
vánszky László. A hirtelen 
és titokzatos távozás előtt 
azóta is mindenki értetlenül 
áll. Az egyik magyarázat 
szerint megfenyegették, a 
másik szerint egyszerűen 
csak belefáradt a folytonos 
csatározásba. A legfőbb 
tény, hogy a várost megil-
lető negyvenötmilliós véte-
lárral továbbra is adós ma-
radt... Hosszú menetelés 
kezdődött azért, hogy gaz-
dát cseréljen és ismét ki-
nyithasson Szeged egyik 
jelképe, a Virág. 

Március 27-én azután, titok-
ban, a kulisszák mögött meg is 
köttetett az üzlet. Az új befek-
tető egy fővárosi ingatlanhasz-
nosító cég, amely alig egy hó-
napja alakult. A szegedi önkor-
mányzat - hogy az évek óta ki 
nem fizetett vételárigényét vég-
re bevasalja - harmadik félként 
kapcsolódott be a tárgyalások-
ban és írta alá a megállapodást, 
amelyet a közgyűlés szinte na-
pok alatt szentesített is. 

Többen 

titokzatos 
befektető 

felbukkanását emlegetik, 
mondván: az Első Ingatlanhasz-
nosító és Forgalmazó Kft.-t 
még be sem jegyezték. (Igaz, 
ha ez így lenne, akkor a Gazda-
sági Társaságokról szóló tör-
vény szerint az „előtársasági" 
jelleget jelezni kellett volna a 
megállapodásban!) Egy biztos, 
fél év alatt a város és Szer-
vánszky László nem tudott 
megegyezni. így került képbe a 
budapesti vásárló. 

Virág: kié lesz 
a hab a tortán? 

Az elmúlt évben lapunknak 
több ízben nyilatkozott Szeged 
alpolgármestere, ár. Tímár 
László, aki először azt az állás-
pontot képviselte, hogy a Virág 
tulajdonjogát meg kell tartania 
a városnak. Később azután 
mégis úgy nyilatkozott a város 
vezetése, hogy csak „nagy múl-
tú, tőkeerős és szakmai befek-
tetőnek" kívánják eladni a cuk-
rászdát. Ezzel szemben a már-
ciusban alakult kft. nem nevez-
hető nagy múltúnak, ingatlan-
szakértői pedig aligha a cukrá-
szat mesterei, tőkeerejéről pe-
dig - cégadatok híján - senki 
sem tud nyilatkozni. Igaz, a 
cukrászdát végül nem is város 
adta el, hanem a volt tulajdo-
nos. 

Az érintett felek közül Szer-
vánszky Lászlót sikerült elér-
nünk, aki kérdésünkre, hogy 
miért adta el a cukrászdát egy 
ismeretlen ingatlanforgalmazó 
cégnek, a következő választ ad-
ta: 

- Az volt a célom, hogy ne 
azoké legyen a Virág, akik en-
gem hátba szúrtak és elüldöztek 
a városból. Ma már látom, Sze-
ged alkalmatlan arra, hogy ott 
dolgozzam. Rólunk azt gondol-
ták, hogy 

aranybányát 
találtunk, 

amikor megvettük a Virágot, 
pedig csak a visszereink szapo-
rodtak meg nyolc év alatt. 

A soltvadkerti cukrász úgy 
érzi, nem fantomcéggel kötött 
üzletet, bár maga is úgy tudja, 
hogy csak egy hónapja alakult a 

társaság. Értesülései szerint 
azonban már megtörtént a cég-
bírósági bejegyzés. 

Most pedig - kissé lecsupa-
szítva -

lássuk 
az adásvételt! 
Valahogy úgy fest a Virág-

üzlet, hogy Szervánszkyék 
megkapják a Kis Virág bérleti 
jogáért járó 23 és fél millió fo-
rintot, míg az új vevő kifizeti a 
városnak Szervánszkyék tarto-
zását. Ezután az önkormányzat 
eláll a folyamatban lévő pertől. 

- Hatalmas összeget buktam 
a Virágon, nem is tagadom. Hi-
szen a bérleti jog le nem lakott 
részét már nem kapom vissza 
és egy hatalmas felújításba is 
sok tízmilliót öltem - mondta 
Szervánszky úr. - Ám a város-
sal nem tudtam megegyezni, hi-
szen gyakorlatilag ingyen sze-
rették volna megkapni a cuk-
rászdát, ami az üzleti világban 
egyszerűen nonszensz. Szeged 
városa eddig egyetlen forintot 
sem költött híres cukrászdájára. 

A fenti egyezség mellett 
Szervánszky László azt is el-
mondta, az épületből elvitt pati-
nás csillárokat és a muzeális ér-
tékű herendi porcelán kávéfőző 
gépet is átadja az új tulajdonos-
nak. Ő csak megőrzésre vette 
magához, amikor hirtelen el-
hagyta a várost. 

- Még az általunk vásárolt 
székeket, asztalokat is ingyen 
odaadom. Ennyivel tartozom a 
Virágnak és a szakmámnak. 

A megállapodás talán legér-
dekesebb pontja a 9-es számú, 

amely kimondja: „Az Első In-
gatlanhasznosító és Ingatlan-
forgalmazó Kft. hozzájárul ah-
hoz, hogy a cukrászda, kávéház 
profilkötöttség biztosítására, a 
fenti ingatlan 1/5-öd eszmei há-
nyadára elidegenítési tilalom 
kerüljön bejegyzésre. Ameny-
nyiben tehát az Első Ingatlan-
hasznosító és Ingatlanforgal-
mazó Kft. a fenti ingatlant átru-
házná, úgy azt csak olyan 
szerződéssel teheti meg, amely-
ben jogutódja vállalja a fenti 
teijedelmű profilkötöttséget." 

A jog nyelvéről lefordítva 
mindez annyit tesz, ha valaha 
az új tulajdonos továbbadná a 
Virág-birodalmat, elég lenne, 
ha a következő vevő a 800 
négyzetméteres alapterületből 
csak 160 négyzetméteren üze-
meltetne cukrászdát. így ugyan-
is már eleget is tenne az 1/5-öd 
terjedelmű profilkötöttségnek. 
Ad abszurdum, ezt akár a pin-
cében is megtehetné - ráadásul 
a szerződésben nem szerepel 
semmiféle szankció, ha ezt még 
sem tartaná be a vevő. Igaz, 
„nagyvonalúan" 

határidőt sem 
jelöltek meg 

a profilkötöttség megtartására, 
így könnyen elképzelhető, 
hogy egy idő után a nagy Vi-
rág cukrászda négyötöde akár 
más vendéglátó-ipari egység 
is lehet. Hozzáértők szerint a 
jövedelmet eddig is a Kis Vi-
rág és a terasz hozta az előző 
vállalkozóknak, a klasszikus 
nagy Virág viszont csak ráfi-
zetést termelt az év nagy ré-
szében. 

Persze elképzelhető, hogy 
mindez nem más, mint játék a 
gondolatokkal. Reméljük, a va-
lóság rácáfol majd erre... 

Rafai Gábor 

Zöldindulás 

A Föld napja 
a Tömörkényben 

A Tömörkény István 
Gimnázium és Művészeti 
S z a k k ö z é p i s k o l á b a n 
minden é v b e n g a z d a g 
programmal készülnek a 
d i ákok és a t a n á r o k a 
Föld napjára. A tömörké-
n y e s e k idén a t a v a s z i 
szünet miatt elébe men-
nek az e s e m é n y n e k , s 
ma ünneplik meg iskolá-
jukban a Föld napját. 

Danis Hayes, a Föld napja 
mozgalom egyik alapítója, az 
első Föld napja szervezője, a 
harmincadik egyesült álla-
mokbeli és a tizedik világmé-
retű Föld-napi rendezvények 
előtt a világ minden országá-
ba elküldött levelét a követ-
kező sorokkal zárta: „(...) és 
legforróbb üdvözletem min-
dazoknak, akik tesznek azért, 
hogy lehessen Föld napja 
2030-ban is." Immáron tize-
dik éve, hogy az első magyar-
országi Föld-napi rendezvé-
nyek felhívták a felelőtlen 
emberi (ön)pusztításra a Kár-
pát-medencében élők figyel-
mét is. 

Mivel a tizedik Föld napja 
nagyszombatra és a tavaszi 
szünetre esik, úgy döntöt-
tünk, hogy április 14-én ren-
dezzük meg a Föld napját -
mondta Kühn János iskola-
igazgató, hozzátéve, hogy a 
Tömörkényben az indulástól 
kezdődően minden évben 
megünneplik a víz és a Föld 
napját. A reggel háromne-
gyed 8 órakor kezdődő prog-
ramban magyarul és németül 
folyó Föld-napi vetélkedők, 
környezetvédelmi filmvetíté-
sek, különböző élménybeszá-
molók és előadások szerepel-
nek, amelyek keretében egye-
bek mellett Ausztráliával, 
Egyiptommal, Japánnal és 
Németországgal ismerkedhet-
nek meg az érdeklődők. De 
lesz még cseles matematika-
show, amőbaverseny és sakk-
történeti előadás is. Utóbbi-
hoz kapcsolódik az a látvá-
nyosnak ígérkező, kosztü-
mös, élő sakkbemutató, ame-
lyet az iskola udvarán rendez-
nek majd délelőtt 9 órakor. A 
Mobilitasz támogatta rendez-
vény szervezésében nagy sze-
repet vállaltak magukra a 
gimnázium környezetvédelmi 
osztályának diákjai. 

A Föld napjával kapcsola-
tosan egy érdekes és köve-
tendő kezdeményezésről is 
beszámolhatunk. Az olaszok 
a környezet védelme és a 
gyalogos hétvége meghonosí-
tása érdekében idén február 
6-án országos gyalogos va-
sárnapot szerveztek elsősor-
ban a városok „tüdejének" 
megtisztítására. Több mint 18 
millió ember közlekedett e 
napon gyalogosan, kerékpá-
ron vagy görkorcsolyán. A si-
keren felbuzdulva május 7-én 
ismét gyalogos vasárnapot 
tartanak Olaszországban. 

Sz. C. Sz. 

A Hóra Színház 
Algyen 

Munkatársunktól 
Pénteken 19 órakor az 

algyői faluházban tartja má-
sodik bemutatóját a Bálint 
Zsolt és Tanács István veze-
tésével működő szegedi Hó-
ra Színház. A Kultúrák ha-
tártalanul című rendhagyó 
produkció a regionalizmus 
jegyében fogant, a régióban 
élő népek tradicionális tánc-
kultúráját ötvözi modern 
színházi hatáselemekkel. 

Azt tervezik, hogy nyá-
ron, a Városházi Esték soro-
zatban Szegeden is bemutat-
koznak. 


